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Az érettségi a felnőtté válás időszaka, mérföldkő egy fiatal életében. Ennek az eseménynek 

az egyik rítusa a szalagavató bál. Bánátban a katolikus kollégiumok éltetik ezt a szokást. 

 

Kecskés István felvétele 

A szalagavató ünnepség hálaadó szentmisével kezdődött a muzslyai Mária Szent Neve 

plébániatemplomban. A Szathmáry Karolina Katolikus Leánykollégium és az Emmausz 

fiúkollégium 24 végzőse mellett az eseményre eljöttek a kollégistatárasak és a szülők is. A 

templomban Kalapis Sztoján atya megáldotta a feltűzésre szánt szalagokat. Az 

egybegyűlteket Szilágyi Zoltán református lelkész is köszöntötte. Ezt követően az ünnepség 

a fiúkollégiumban szalagavató bállal folytatódott. 

– Nagyon fontosnak tartjuk ezt az ünnepséget, hiszen az életükben minőségi változás 

következik be. A gyerekkorból át kell, hogy lépjenek a felnőttkorba. Amikor a saját 

döntéseikért felelősséget kell majd vállalniuk. Ez nehéz a fiatalnak, de én azt látom a legtöbb 

esetben, hogy még nehezebb a szülőknek. Elengedési folyamat kezdődik meg, ami majd a 

matúraesten fog befejeződni, mondja Koncz Julianna nővér, a nagybecskereki Szathmáry 

Karolina Katolikus Leánykollégium vezetője. 



 

Hónapokig készültek az eseményre (Kecskés István felvétele) 

Az eseményre mindenki izgalommal és nagy lelkesedéssel készült, mert lassan közeledik 

az „igazi” búcsú pillanata is. 

– Nagyon sok mindent köszönhetek Julianna nővérnek, a nevelőinknek, hiszen nagyon sok 

mindent megtanultam a magyarságról, a vallásomról és más kultúrákról. Fájó szívvel fogom 

itt hagyni ezt a kollégiumot, mivel az életemnek egyik szakasza volt. Az életutamat ez végig 

fogja kísérni. A hit, a remény és a szeretet – amit itt kaptam, meséli Bicók 

Lea magyarcsernyei érettségiző. 

A fiúk nevében a szajáni Jenován Flórián mondott köszönetet Kalapis Sztoján atyának és a 

nevelőtanároknak, akik szebbé tették a kollégisták itt töltött éveit. Mint mondta, örömmel tölti 

el a tudat, hogy a kollégiumban tölthették az elmúlt négy évet, ahol családias légkör vette 

őket körül, amit minden évben sikerül megtartani. 

A szülők számára az a legfontosabb, hogy a gyereküknek a kollégium nemcsak biztonságot 

és jó tanulási feltételeket szavatol, hanem azt is, hogy nevelést kapnak, közösségi életet is 

tanultak. 

– Ez alatt a négy év alatt mindazt, ami a szülőknek vagy a családoknak hiányzik otthon, 

ebben a rohanó világban, ebben a komputer-világban, a nevelésben, azt gyerekeink itt 

megkapták. Embereket faragtak belőlük, jó embereket. Minden szülőt nagyon buzdítok, 

hogy ha csak tehetik, adják gyereküket valamelyik kollégiumba, mondja Nagy 

Károly székelykevei szülő. 



 

Jerasz Anikó (Kecskés István felvétele) 

A szalagavató bál megszervezésének kezdeményezője és házigazdája Kalapis Sztoján 

atya volt, akinek sikerült hagyományossá tenni a rendezvényt. 

– Kilenc végzősünk van, és ők most már az egyetemre gondolnak. Nemsokára iratkozás 

lesz, felvételi vizsgák, és együtt örülünk velük, hogy elértünk idáig. Jó volt ezekkel a 

gyerekekkel dolgozni, hallottuk Kalapis Sztoján kollégiumvezetőtől. 

Az ünnepség részvevőit a Magyar Nemzeti Tanács nevében Jerasz Anikó köszöntötte. 

– Szemtanúi voltunk annak, hogy az itt, a nagybecskereki illetve muzslyai középiskolai 

diákotthonokban a bennlakó diákok száma egyre csak nő. És hogy a fiatalok, akik most 

valójában az ünnepeltek, a végzősök, olyan tudásra tettek szert, amely a későbbiek során, 

biztosan vagyunk benne, hogy segít nekik abban, hogy feltalálják magukat az életben, 

mondta. 

A rendezvény megszervezését egy EU-s pályázat is segítette, amelyet a nagybecskereki 

leánykollégium a szegedi Katolikus Házzal közösen nyert meg. 

  

  

 


